
PROTOKÓŁ NR 14/2020

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 18 lutego 2020r.
o godz. 8,45 w sali nr 32 Urzędu Miejskiego w Pabianicach. 

Posiedzeniu  przewodniczyła  Pani  Iwona  Marczak  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty
Kultury i Sportu

Lista obecności radnych Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Pabianicach
stanowi załącznik Nr 1 do protokołu.

Radni zostali skutecznie powiadomieni o terminie Komisji.

PORZĄDEK OBRAD:
1) Informacja nt. przyjęcia porządku obrad.
2) Przyjęcie protokołów nr: 11/19 z dnia 04.12.2019, 12/19 z dnia 18.12.2019 i 13/12

z dnia 08.01.2020
3) Przyjęcie planu pracy KOKiS na 2020r.
4) Zaopiniowanie projektu uchwały ws zmian budżetu Miasta Pabianic na 2020r.
5) Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi

pabianickiemu w formie dotacji celowej.
6) Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  dofinansowania  form  doskonalenia

zawodowego  oraz  podziału  środków  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach
prowadzonych przez miasto Pabianice.

7) Zaopiniowanie projektu uchwały ws określenia średniej  ceny jednostki  paliwowej
w Gminie Miejskiej Pabianice na rok szkolny 2019/2020

8) Sprawy różne:
- sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych
stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  jednostkę
samorządu terytorialnego za rok 2019;
- pismo MEN ws sposobu finansowania oświaty.

Ad.1.
Przewodnicząca Komisji Iwona Marczak  (dalej: Przewodnicząca Komisji) poinformowała,
że do przedstawionego porządku obrad nie wniesiono żadnych uwag, w związku z tym
uważa porządek obrad za przyjęty (zał. nr 2)

Ad. 2
Przyjęcie  protokołów nr:  11/19 z dnia  04.12.2019,  12/19 z dnia 18.12.2019 i  13/12
z     dnia 08.01.2020

Przewodnicząca Komisji zapytała, czy są uwagi do ww. Protokolów. Uwag nie było,
przyjęto.
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Ad. 3
Przyjęcie planu pracy KOKiS na 2020r. (zał. nr 3)
przewodnicząca  Komisji  zapytała,  czy  są  jeszcze  jakies  prozpozycje  do  planu  pracy
KOKiS, nie było.

Głosowanie w przyjęcia planu pracy KOKiS na 2020r.: za - 9, przeciw - 0, wstrzymało się
– 0.

Ad. 4 
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  zmian  budżetu  Miasta  Pabianic  na  2020r.
(zał.     nr     4)

Skarbnik  Miasta  Pabianic  Pani  Katarzyna  Muszyńska  (dalej:  Skarbnik  Miasta)
omówiła projekt ww. uchwały. 
I.  Zmniejsza  się  plan  dochodów  per  saldem  o  kwotę  574.403  zł  z  tytułu:
Zmniejszenia dotyczą:
-  zmniejsza  się  dochody  majątkowe  Miasta  Pabianic  w  związku  z  korektą  wartości
planowanych  wydatków  w  efekcie  rozstrzygniętych  przetargów  czego  wynikiem
jest podpisany aneks nr  l  w dniu 17.12.2019 r.  z  urealnioną wartością  dofinansowania
z Funduszu  Dróg  Samorządowych  na  realizację  zadania  pn.:  „Przebudowa  ulicy
Warszawskiej  w  Pabianicach  na  odcinku  od  Dużego  Skrętu  do  granic  miasta  wraz
z budową kolektora  kanalizacji  deszczowej  do  ulicy Widzewskiej"  o  kwotę  592.373  zł.
Zwiększenia dotyczą:
- zwiększa się dochody bieżące w związku z otrzymaniem dofinansowania z WFOŚiGW
na  realizację  zadania  programu  edukacji  ekologicznej  pn.:  „Dbając  o  wody  chronimy
środowisko" o kwotę 17.970,00 zł w PM Nr 15.
II. Zmniejsza się plan wydatków per saldem o kwotę 563.229,59 zł z tytułu:
Zmniejszenia dotyczą:
-  zmniejsza  się  wydatki  majątkowe  Miasta  Pabianic  w  związku  z  urealnieniem
ich wartości i podpisaniem aneksu nr 1 z dnia 17.12.2019 r. do umowy na dofinansowanie
z  Funduszu  Dróg  Samorządowych  zadania  pn.:  „Przebudowa  ulicy  Warszawskiej
w Pabianicach  na  odcinku  od  Dużego  Skrętu  do  granic  miasta  wraz  z  budową
kolektora kanalizacji  deszczowej  do  ulicy  Widzewskiej"  o  kwotę  733.317,05  zł  (w  tym
dofinansowanie z FDS o kwotę 592.373,00 zł oraz wkład własny o kwotę 140.944,05 zł)
w WITiK,
-  zmniejsza się wydatki  w dz.  801,  rozdz.  80101 w grupie wynagrodzenia i  pochodne
od wynagrodzeń o kwotę 1.500,00 zł w SP Nr 1.
Zwiększenia dotyczą: 
-  zwiększa  się  wydatki  w  związku  z  otrzymaniem  dofinansowania  z  WFOŚiGW
na realizację  zadania  programu  edukacji  ekologicznej  pn.:  „Dbając  o  wody  chronimy
środowisko" o kwotę 17.970,00 zł w PM Nr 15,
-  zwiększa  się  wydatki  w  dz.  854,  rozdz.  85401  w grupie  wynagrodzenia  i  pochodne
od wynagrodzeń o kwotę 1.500,00 zł w SP Nr 1,
- zwiększa się wydatki roku 2020 o środki nie wydatkowane w roku 2019 na realizację
projektu  z  UE  pn:  „Podniesienie  kompetencji  cyfrowych  mieszkańców  województw:
kujawsko-pomorskiego i łódzkiego" w WEKiS o kwotę 113,32 zł,
- zwiększa się wydatki roku 2020 o środki nie wydatkowane w roku 2019 na realizację
projektu z UE pn: „Nowoczesna szkoła - lepszy rozwój dziecka - wsparcie efektywności
nauczania w SP 1 i SP 8 w Pabianicach" o kwotę 11.060,09 zł,
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- zwiększa się wydatki majątkowe na programie pn.: „Modernizacja i rozwój komunikacji
miejskiej w Pabianicach" o kwotę 140.944,05 zł na wkładzie własnym.
W konsekwencji powyższych zmian skorygowano wynik budżetu w 2020 r. oraz przychody
budżetu z tytułu wolnych środków.

Wynik  budżetu  uległ  zmniejszeniu  o  kwotę  11.173,41  zł.  Po  zmianie  wynosić
będzie (-)  48.252.690,94 zł  (deficyt)  i  zostanie sfinansowany emisją  obligacji  na kwotę
42.700.000,00 zł oraz wolnymi środkami pozostałymi na rachunku bankowym na koniec
2018 r. w kwocie 5.552.690,94 zł (wzrost o 11.173,41 zł).

Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały: za - 9, przeciw - 0,
wstrzymało się -0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 5 
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi
pabianickiemu w formie dotacji celowej (zał. nr 5)

Naczelnik Wydziału Edukacji Kultury i Sportu Pan Waldemar Boryń (dalej: Naczelnik
WEKiS) omówił projekt ww. uchwały.

Nauczyciele zatrudnieni w przedszkolach i szkołach podstawowych w Pabianicach,
dla  których  organem  prowadzącym  jest  Miasto  Pabianice,  korzystają  z  bezpłatnych
szkoleń organizowanych przez Powiatowy Ośrodek Doskonalenia nauczycieli i Doradztwa
Metodycznego w Pabianicach. Miasto nie ponosi z tego tytułu dodatkowych wydatków.
Środki  finansowe  przeznaczone  na  ten  cel  są  zaplanowane  w  budżecie  miasta
Pabianice na 2020 rok.

Zgodnie  z art.  216 ust.  2  pkt  5  ustawy z dnia  27 sierpnia 2009 r.  o  finansach
publicznych  wydatki  budżetu  jednostki  samorządu  terytorialnego  są  przeznaczone
na realizację zadań określonych w odrębnych przepisach, a w szczególności na: pomoc
rzeczową  lub  finansową  dla  innych  jednostek  samorządu  terytorialnego,  określoną
odrębną uchwałą przez organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego.

Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały: za - 9, przeciw - 0,
wstrzymało się – 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 6
Zaopiniowanie  projektu  uchwały  ws  dofinansowania  form  doskonalenia
zawodowego  oraz  podziału  środków  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach
prowadzonych przez miasto Pabianice (zał. nr 6)

Naczelnik WEKiS omówił projekt ww. uchwały.
Zgodnie  z  art.  70a  ustawy  z  dnia  26  stycznia  1982  r.  Karta  Nauczyciela

w budżetach  organów  prowadzących  wyodrębnia  się  środki  na  dofinansowanie
doskonalenia  zawodowego nauczycieli,  w  tym na  organizację  doradztwa  zawodowego
w wysokości  0,8% planowanych  rocznych  środków przeznaczonych  na  wynagrodzenia
osobowe nauczycieli. 

Organ  prowadzący  opracowuje  na  każdy  rok  budżetowy  dofinansowanie  form
doskonalenia zawodowego oraz podział środków w oparciu o wnioski dyrektorów szkół.
Podział  środków  został  pozytywnie  zaopiniowany  przez  związki  zawodowe  działające
na terenie miasta Pabianice.
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Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały: za - 9, przeciw - 0,
wstrzymało się – 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 7
Zaopiniowanie projektu uchwały ws określenia średniej ceny jednostki paliwowej
w     Gminie Miejskiej Pabianice na rok szkolny 2019/2020 (zał. nr 7) 

Naczelnik WEKiS omówił projekt ww. uchwały.
Ustawą  z  dnia  16  października  2019  r.  o  zmianie  ustawy  -  Prawo  oświatowe

oraz niektórych  innych  ustaw  wprowadzono  zmiany  dotyczące  refundacji  kosztów
dowozu dzieci  niepełnosprawnych  do  szkół  i  przedszkoli  samochodem  prywatnym
przez rodziców/opiekunów  dziecka.  Na  tej  podstawie  rodzice,  którzy  otrzymują
refundację, mogą  w  ciągu  30  dni  wystąpić  do  Prezydenta  Miasta  Pabianic  o  zmianę
umowy, zgodną z nowymi wytycznymi. Obecnie do wyliczenia kosztów przewozu należy
uwzględnić: średnią cenę paliwa; opublikowaną w uchwale Rady Miejskiej w Pabianicach
na dany rok szkolny; średnie spalanie pojazdu wg danych producenta, drogę do pracy
rodzica/opiekuna dziecka.
Zgodnie z poniższym wzorem: koszt = (a - b)x c x d/l 00. 
Na  podstawie  cen  w  wybranych  pabianickich  stacjach  paliw  obliczono  średnią  cenę
jednostek paliwowych. Łódzki Urząd Wojewódzki w Łodzi pismem nr: PNIK-Ł4131.11.2020
z dnia 9 stycznia 2020 r. wniósł zastrzeżenie do zapisu § 3, dotyczącego wejścia w życie
uchwały.

Ustawa  z  dnia  16  października  2019  r.  o  zmianie  ustawy  -  Prawo  Oświatowe
oraz niektórych  innych  ustaw,  wprowadza  jednolity  wzór  zwrotu  kosztów  przewozu
dzieci do szkół  przez rodziców własnym środkiem transportu.  Przepisy weszły w życie
w trakcie trwania roku szkolnego, z chwilą gdy większość umów z rodzicami już została
zawarta.  Szybkie  wprowadzenie  Uchwały  o  średniej  cenie  paliw  jest  konieczne  do
ewentualnych zmian umów już zawartych oraz nowych , które zawierane będą w trakcie
roku  szkolnego  2019/2020.  Jednak  ze  względu  na  zastrzeżenia  Łódzkiego  Urzędu
Wojewódzkiego w Łodzi zmieniamy zapis w § 3 uchwały, obecnie § 4 projektu uchwały.

Głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały: za - 9, przeciw - 0,
wstrzymało się – 0. Zaopiniowano pozytywnie.

Ad. 8
Sprawy różne:

- sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych
stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach  prowadzonych  przez  jednostkę
samorządu terytorialnego za rok 2019 (zał. nr 8);
- pismo MEN ws sposobu finansowania oświaty (zał. 9)

Wszyscy radni otrzymali ww. pisma.

Radna  Bożenna  Kozłowska  zacytowała  fragment  pisma  MEN,  stwierdziała,
że jest zbulwersowana treścią tego pisma. Również radna Grażyna Wójcik wyraziła taką
opinię.

Naczelnik  WEKiS:  pragnę przypomnieć,  że  na podwyżkę dostaliśmy 700 tysięcy zł,  a
wrześniowa podwyżka kosztowała nas 1,4 mln zł. 
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Radna  Bożenna  Kozłowska:  mnie  zbulwersowało  to,  że  są  służby  w  Ministerstwie,
które nawet nie wiedzą jakie dochody zakwalifikowac do czego.

Radny Włodziemirz Stanek: kiedy będa wypłacone 13-ki dla nauczycieli?

Skarbnik Miasta: do 31 marca będa wypłacone zgodnie z przepisami.

Radna Andrzej Żeligowski: na jakim etapie  jest sprawa termodernizacji Sp nr 3.

Naczelnik WEKiS: jeszcze nie zakończono.

Skarbnik Miasta: żadnych płatnosci jeszcze nie było.

Na tym Przewodnicząca Komisji zakończyła posiedzenie.

Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 

Posiedzenie protokołowała                                               Posiedzeniu przewodniczyła

   Magdalena Witkowska       Iwona Marczak
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